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Protokół nr 41/2014 

posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytego w dniu 20 stycznia 2014 r. w godz. od 15
30

 do 16
45 

w sali nr 26 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach. 

 

 

Obecni Członkowie Komisji: 

1/ Dorota Jabłońska    przewodnicząca Komisji,  

2/ Anna Ruszewska   wiceprzewodnicząca Komisji, 
3/ Agnieszka Barszczewska, 

4/ Józef Kimera, 

5/ Adam Ołowniuk, 

6/ Zdzisław Koncewicz,  

7/ Sławomir Szeszko.  

 

Nieobecny radny Janusz Krzesicki. 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1/ Marek Buczyński   Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk, 

2/ Łukasz Kurzyna   Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk, 

3/ Grzegorz Kosiński  Komendant Straży Miejskiej w Suwałkach, 

4/ Dariusz Przybysz    naczelnik Wydz. OSGK, 

5/ Honorata Rudnik   naczelnik Wydz. S, 

6/ Maria Metelska   dyrektor MOPS. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

 Posiedzeniu przewodniczyła Dorota Jabłońska, która powitała zebranych  

i przypomniała, że porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami. 

 Członkowie Komisji nie mieli uwag, wobec czego został przyjęty następujący 

porządek posiedzenia: 
 

1. Przyjęcie protokołów posiedzeń Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach nr 39/2013 z dnia 5 grudnia 2013 r. oraz 40/2013  

z dnia 16 grudnia 2013 r. 

2. Wypracowanie i przyjęcie Planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

w Suwałkach na 2014 r. 

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku za 2013 r. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną  

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcie Programu osłonowego  

w zakresie ograniczania skutków niedożywienia w Mieście Suwałki na lata 2014-2020. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do zasiłku celowego na zakup żywności lub posiłków w ramach 

wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia  

z pomocy społecznej w formie gorącego posiłku lub pomocy rzeczowej przyznawanej  

w zakresie zadań własnych gmin w ramach wieloletniego programu wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”  

na lata 2014-2020. 

11. Wolne wnioski. 

 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołów posiedzeń Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach nr 39/2013 z dnia 5 grudnia 2013 r. oraz 40/2013  

z dnia 16 grudnia 2013 r. 

 

Dorota Jabłońska poinformowała, iż protokoły z poprzednich posiedzeń Komisji Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa zostały napisane i zapytała radnych o ewentualne uwagi  

i wnioski. Zebrani nie zgłosili zastrzeżeń, wobec czego stwierdziła, że protokoły zostały 

przyjęte przez Komisję. 

 

 

Ad pkt. 2 

Wypracowanie i przyjęcie Planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

w Suwałkach na 2014 r. 

Plan pracy… stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Dorota Jabłońska przypomniała, iż Przewodnicząca Komisji w uzasadnionych przypadkach 

upoważniona jest do wprowadzania zmian w planie pracy Komisji oraz do wprowadzania 

nowych tematów. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego Plan pracy Komisji Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa w Suwałkach na 2014 r. został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 3 

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku za 2013 r. 
Sprawozdanie… stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Grzegorz Kosiński zreferował przedłożone Sprawozdanie... 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego Sprawozdanie Prezydenta 

Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2013 r. został przyjęty. 
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Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie miasta Suwałk. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Łukasz Kurzyna zreferował przedłożony projekt uchwały. Podkreślił, że jest to kluczowy 

dokument regulujący nowy system gospodarki odpadów komunalnych. Po półrocznym 

funkcjonowaniu systemu, uzyskane doświadczenie pozwoliło na wprowadzenie zmian 

dostosowujących zapisy uchwał do potrzeb mieszkańców. Wprowadzone modyfikacje 

konsultowane były z powołanym przez Prezydenta Miasta Suwałk, Zespołem Problemowym 

do spraw odpadów komunalnych oraz prezesami spółdzielni działających w mieście. 

Aktualizacja uchwały ma za zadanie uelastycznić system gospodarki odpadami,  

a w szczególności w zakresie odbioru odpadów od przedsiębiorców. Poprzez wprowadzenie 

tych zmian właściciele małych i dużych firm mają możliwość częstszego odbierania śmieci. 

Taką potrzebę zgłaszali właściciele przedsiębiorstw gastronomicznych. Nowe zapisy obligują 

właścicieli firm działających na terenie miasta do posiadania kontenerów do segregacji 

odpadów. Sklepy spożywcze zostały objęte nową regulacją, a mianowicie wymagany będzie 

pojemnik na odpady o objętości co najmniej 25 litrów na każde 10 m
2
 powierzchni lokalu. 

Podkreślił, że jest to najniższa norma w porównaniu do funkcjonujących w innych 

samorządach. 

 

Sławomir Szeszko zapytał w jaki sposób mieszkańcy będą powiadamiani o zbiórkach 

odpadów wielkogabarytowych. 

 

Łukasz Kurzyna oznajmił, że w tym zakresie nic się nie zmienia. Mieszkańcy zabudowy 

wielorodzinnej są informowani poprzez ogłoszenia zamieszczane na wiatach śmietnikowych 

oraz stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Suwałkach. Natomiast mieszkańcy domów 

jednorodzinnych informowani są również poprzez informacje zamieszczane na stronie 

internetowej oraz akcję medialną. 

 

Józef Kimera zapytał, czy odpady produkowane w sklepach spożywczych nie są 

sklasyfikowane jako odpady produkcyjne. Dlaczego jedynie sklepy spożywcze mają płacić 

więcej? 

 

Łukasz Kurzyna w przypadku sklepów spożywczych powstaje znacznie większa masa 

odpadów. Niejednokrotnie zdarzało się, że śmieci z tych sklepów trafiały do okolicznych 

śmietników przy zabudowie wielorodzinnej. Duże supermarkety działające jako oddzielne 

obiekty mają podpisane umowy na wywóz odpadów z firmami, które odbierają od nich śmieci 

na warunkach ustalonych przez obie strony. Tego regulamin nie reguluje. Inna sytuacja jest  

w firmach działających w lokalach w zabudowie wielorodzinnej. Trudne do zweryfikowania 

jest, ile odpadów wytworzono w takim sklepie. Zaproponowane regulacje wydają się 

najbardziej racjonalnym rozwiązaniem. 

 

Adam Ołowniuk zapytał, czy planowana jest wymiana kontenerów na plastik. 

 

Łukasz Kurzyna i Dariusz Przybysz wyjaśnili, że pojemniki do segregacji, które miasto 

posiada - w tym na odpady z tworzyw sztucznych, są zgodne z normami obowiązującymi  

na terenie kraju. W związku z tym nie planowana jest ich wymiana. 

 

 Członkowie Komisji nie mieli pytań i nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili 

do głosowania. 
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Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 

przeciw    – 0,  

wstrzymało się od głosu  – 0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną  

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 Członkowie Komisji nie mieli pytań i nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili 

do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 

przeciw    – 0,  

wstrzymało się od głosu  – 0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Łukasz Kurzyna zreferował przedłożony projekt uchwały. 

 

Józef Kimera zapytał o przyczynę zmiany stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. Dlaczego jest tak duża dysproporcja w obniżce powyższej opłaty pomiędzy 

zabudową jedno- i wielorodzinną?  

 Zwrócił uwagę na gospodarstwa jednoosobowe, którym opłata wzrosła kilkakrotnie. 

Wielu mieszkańców nieruchomości wielorodzinnych nie skorzysta z dopłat do opłat  

za wywóz odpadów komunalnych, ponieważ wnioski mogą wydać się zbyt skomplikowane. 

 

Łukasz Kurzyna odpowiedział, że nie wiadomo kto skorzysta z powyższej dopłaty, 

ponieważ do Urzędy Miejskiego nie wpłyną jeszcze żaden wniosek. Większość otrzymanej 

korespondencji dotyczącej nowego systemu gospodarki odpadami była kierowana  

z zabudowy jednorodzinnej. Po wprowadzeniu obniżek, system dopłat nie będzie konieczny. 

Stwierdził, że najłatwiej było by zastosować ulgę od razu, niestety zapisy ustawy nie 

pozwalają stosować ulg dla jakiejkolwiek kategorii gospodarstw.  
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 Selekcja w zabudowie jednorodzinnej jest dużo lepiej prowadzona niż w przypadku 

blokowisk, w związku z tym obniżka w opłacie jest większa.  

 

Dariusz Przybysz podkreślił, że większość właścicieli przed reformą płaciło za jeden pojemnik 

w miesiącu. Biorąc pod uwagę brak znacznej różnicy w ilości odpadów w zabudowie jedno-  

i wielorodzinnej zasadne jest, że obniżka w domach jednorodzinnych jest wyższa. Ponadto, jak 

podkreślił Zastępca Prezydenta, jakość segregacji jest wielokrotnie lepsza. 

 

 Członkowie Komisji nie mieli pytań i nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili 

do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 

przeciw    – 0,  

wstrzymało się od głosu  – 0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Łukasz Kurzyna wprowadził autopoprawki do załączników nr 2 i 3 do przedłożonego projektu 

uchwały: 

- w polu 5, pozycja „osoba fizyczna” otrzymuje brzmienie „osoby fizyczne z wyłączeniem 

wspólników spółki cywilnej” oraz została dodana pozycja pn. ”wspólnicy spółki cywilnej”, 

- w polu 6 zapis w nawiasie otrzymuje brzmienie „w przypadku osoby fizycznej należy podać 

imię i nazwisko; w przypadku nieruchomości stanowiącej współwłasność wspólników spółki 

cywilnej należy podać imiona i nazwiska wszystkich wspólników”, 

- w polu 7 zapis w nawiasie otrzymuje brzmienie „w przypadku osób fizycznych,  

w tym wspólników spółki cywilnej”, 

- w części F. Oświadczenie i podpis osoby składającej deklarację, zapis w nawiasie pod miejscem 

na podpis otrzymuje brzmienie „czytelny podpis, w przypadku spółki cywilnej podpis wszystkich 

wspólników”. 

 

 Członkowie Komisji nie mieli pytań i nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili 

do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawkami: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 

przeciw    – 0,  

wstrzymało się od głosu  – 0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcie Programu osłonowego w zakresie 

ograniczania skutków niedożywienia w Mieście Suwałki na lata 2014-2020. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Marek Buczyński zreferował przedłożony projekt uchwały.  

 

Józef Kimera zapytał, czy przyjecie powyższego Programu niesie za sobą skutki dla budżetu 

miasta na 2014 rok. 

 

Marek Buczyński poinformował, że w budżecie miasta zapisano kwotę pozwalającą  

na 40% poziom finansowania Programu ze środków własnych. Jak co roku zostanie złożony 

wniosek do Wojewody Podlaskiego o obniżenie wkładu własnego, który może zostać obniżony 

maksymalne do poziomu 20 %. 

 

 Członkowie Komisji nie mieli pytań i nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili 

do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 

przeciw    – 0,  

wstrzymało się od głosu  – 0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcie Programu 

osłonowego w zakresie ograniczania skutków niedożywienia w Mieście Suwałki  

na lata 2014-2020. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do zasiłku celowego na zakup żywności lub posiłków w ramach 

wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Marek Buczyński zreferował przedłożony projekt uchwały.  

 

 Członkowie Komisji nie mieli pytań i nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili 

do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 

przeciw    – 0,  

wstrzymało się od głosu  – 0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do zasiłku celowego na zakup żywności lub posiłków  

w ramach wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia  

z pomocy społecznej w formie gorącego posiłku lub pomocy rzeczowej przyznawanej  

w zakresie zadań własnych gmin w ramach wieloletniego programu wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”  

na lata 2014-2020. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Marek Buczyński zreferował przedłożony projekt uchwały.  

 

 Członkowie Komisji nie mieli pytań i nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili 

do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 

przeciw    – 0,  

wstrzymało się od głosu  – 0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków 

za świadczenia z pomocy społecznej w formie gorącego posiłku lub pomocy rzeczowej 

przyznawanej w zakresie zadań własnych gmin w ramach wieloletniego programu wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”  

na lata 2014-2020. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 11 

Wolne wnioski. 

 

Marek Buczyński przedstawił informacje na temat tragicznego zdarzenia w Miejskim 

Centrum Interwencji Kryzysowej w Suwałkach, jakim było targnięcie się na życie 16-letniego 

chłopca. Poinformował radnych o udzielonej pomocy rodzinie od momentu objęcia jej opieką 

przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Suwałkach. Stwierdził jednak, że na ostateczne 

wnioski trzeba poczekać, przynajmniej do zakończenia zewnętrznych kontroli  

oraz postępowania prokuratorskiego. Podkreślił, że nie ma prawnie ustalonych procedur 

doprowadzenia dziecka do rodziny zastępczej lub placówki opiekuńczo - wychowawczej. 

 

Wniosków nie zgłoszono, w związku z tym po wyczerpaniu porządku, 

Przewodnicząca podziękowała zgromadzonym za udział i zamknęła posiedzenie.  

 

 Na tym protokół zakończono. 

 

 
Przewodnicząca Komisji 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
    

   Dorota Jabłońska 
Protokołowała:  
 

Dorota Plaga 

Pracownik w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


